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VÁLASZTÁS 2024!
Magyarország köztársasági elnöke 2024. június 9. napjára tűzte
ki az Európai Parlament tagjainak, a helyi önkormányzati képvi-
selők és polgármesterek, valamint a nemzetiségi önkormányzati
képviselők közös eljárásban tartott 2024. évi választását.

A Nemzeti Választási Iroda postai úton, levélben értesíti a válasz-
tópolgárokat arról, hogy szerepelnek a névjegyzékben, és melyik
szavazókörben (választási kerületben) szavazhatnak, az értesítő
tartalmazza a szavazás helyszínét, a szavazókör pontos címét is.

Az egyes településeket érintően a névjegyzék 2024. április 4. naptól
(munkaidőben) megtekinthető a választási irodákban:
• Tihanyi Közös Önkormányzati Hivatal Tihany, Kossuth Lajos u. 12.
• Balatonakali kirendeltség: Balatonakali,  Kossuth L. u. 45.
• Aszófő kirendeltség: Aszófő Árpád u. 2.
• Balatonudvari kirendeltség: Balatonudvari, Ady E. u. 16.
• Örvényesi Választási Irodánál az ügyintézés Tihanyi Közös Ön-

kormányzati Hivatalban történik.

Szavazni 2024. június 9. napján 6.00 órától 19.00 óráig lehet.

Választópolgároknak:
- átjelentkezési kérelmet április 4-től legkésőbb 2024. május 31.

16.00 óráig lehet benyújtani.
- mozgóurna iránti kérelmet a helyi választási irodához személye-

sen, vagy kézbesítési meghatalmazott útján, vagy elektronikus
azonosítással elektronikus úton 2024. június 7-én 10.00 óráig
lehet (levélben június 5-ig), ezt követően, a választás napján 2024.
június 9-én 12.00 óráig lehet kérni meghatalmazott útján.

A helyi önkormányzati választáson indulni szándékozó jelölteknek:
- A választási kampányidőszak 2024. április 20-tól 2024. június 9.

19.00 óráig tart.
- Ajánló íveket a helyi választási iroda legkorábban 2024. április

20-án adja át a jelöltként indulni szándékozó részére az általa
igényelt mennyiségben. A szükséges ajánlások számát a HVI ve-
zetője április 4-én állapítja meg (képviselő jelöltek: a választó
polgárok 1 százaléka, polgármester jelöltek: a választó polgárok
3 százaléka).

- Jelöltet bejelenteni legkésőbb 2024. május 6-án 16:00 óráig lehet.

A választással kapcsolatos valamennyi kérelem benyújtható
a https://www.valasztas.hu/ugyintezes internetes oldalon.

Bővebb információk az önkormányzatok honlapjain, a választási
információk között találhatóak. 

Dr. Nagy Rusztem Zoltán
HVI vezető

„MAGYAR ÍZEK” 
FŐZŐVERSENY FELHÍVÁS!
VÁRJUK A FŐZÉSHEZ KEDVET ÉRZŐ 

CSAPATOK, CSALÁDOK, BARÁTI TÁRSASÁGOK
JELENTKEZÉSÉT, HISZEN

2024. ÁPRILIS 27-ÉN, SZOMBATON ISMÉT

KECSKEKÖRÖM ÜNNEP
A BELSŐ-TÓ PARTJÁN!

Amit hozni kell:
Alapanyagokat, kellékeket (gázpalackot, bográcsot, fűszereket)

Amit a zsűri az értékelésnél figyelembe vesz:
A csapatok megjelenése, a felhasznált alapanyagok minősége,
az elkészült étel tálalása

Ami biztos: a jó hangulat!

Jelentkezési határidő: 2024 április 20.

Jelentkezés és további információ: 
Rózsa Éva 06-30-749-71-77, e-mail: muvhaz@tihany.hu

Kecskeköröm Ünnep 
Tihany

2024. április 27. szombat
Program:

Belső-tó partja: 
9.00 „Magyar ízek” főző verseny indítása

10.00 családi programok
- TihanySport Nyíltnap a Tihany Sport és Szabadidő Egyesület

szervezésében
- családi sportversenyek, ügyességi versenyek 
Nordic Walking túra a csodaszép tavaszi Tihanyi-félszigeten.
Nordic walking botokat biztosítunk, de természetesen botok
nélkül is csatlakozhatsz! 
Túravezető: Marsó Sarolta nordic walking edző.
Bejelentkezés szükséges a www.tihanysport.com/nordic-wal-
king oldalon

10.00 – 13.00 Tutajkészítés és úsztatás Terbe Jánossal 
- Kalandozó komédium- furmányos játékpark
- Készítsd el a saját szalmakalapod!
- Festékbomba darts
- Ökolimpia- óriási ökolabirintus nyereményekkel
- Lazító zóna- élvezd a napsütést nyugágyakban, függőágyakban

12.00-14.00 Sakkszimultán Jeszenszky József mesterjelölt sak-
kozóval

14.00 A főző verseny eredményhirdetése
15.00 Kutyaszépségverseny- minden szép, kedves, mókás négy-

lábú részére
Napközben Kovács Lajos „Lui” zenél!



ÚJRA LEHET PÁLYÁZNI A LAKÁSOKRA
A tavalyihoz képest mintegy 350 millió

forinttal kevesebb, 2,25 milliárd forint a

település idei költségvetése, mivel ebben

az évben lényegesen kevesebb építési

beruházás valósul meg Tihanyban. Az

önkormányzat 240 milliós maradvány

értékkel rendelkezik, ebből 174 milliót

pályázati kötelezettség terhel, 66 millió

forint viszont szabadon felhasználható.

A település gazdálkodása stabil, de ezzel

együtt az idei év egyik legfontosabb

feladata az Aranyház utcai lakások

értékesítése. A képviselő-testület

elfogadta az idei költségvetést.

Az önkormányzat az idei évre 709 millió
forint adóbevétellel számol, ami magasabb
a tavalyinál. A helyi adókból, a bérleti díjak-
ból illetve a közterületi foglalási díjakból
származó bevétel az egyik legfontosabb té-
tele a település költségvetésének. A legna-
gyobb terhet a település intézményeinek
fenntartása jelenti, a művelődési ház, a fa-
lugondnokság, az új óvoda-bölcsőde vala-
mint a közös önkormányzati hivatal közel
740 millió forint kiadást je-
lent.

- A központi költségve-
tésből származó bevétele-
ink csökkentek, 268 millió
forintot kapunk erre az évre.
Nagyon fontos, hogy az adóbevételeink nő-
jenek, örömteli, hogy a turizmusnak kö-
szönhetően az idegenforgalmi adóból szár-
mazó bevételeink is emelkednek. A legfon-
tosabb célunk, mint minden évben, az in-
tézményeink biztonságos működtetése, az
önkormányzati feladatok folyamatos ellá-
tása, azaz a település működtetése illetve
a beruházásokhoz szükséges önrészek
biztosítása. Stabil a költségvetésünk, amit
a könyvvizsgálói jelentések is megerősíte-

nek. Nagyon fontos lenne a megépített ön-
kormányzati lakások értékesítése, ebből
682 millió forint bevételre számítunk. Ha
valamiért nem sikerülne eladni a lakás-
okat, az sem veszélyeztetné a költségveté-
sünket, hiszen a tervezett tartalékok miatt
akkor is biztonságban vagyunk – válaszolta
lapunk kérdésére Tósoki Imre polgármes-
ter. 

Az Aranyház utcában jelenleg 10 üresen
álló, önkormányzati tulajdonú lakás áll, a
lakásépítési projekthez az önkormányzat
hitelt is felvett, 100 millió forintot kell még
visszafizetnünk. Néhány héten belül a kép-
viselő-testület dönt a lakások társasházi
okiratának elfogadásáról, ezt követően al-
betétesíteni lehet a lakásokat. Az önkor-
mányzat újra szeretné pályázati úton meg-
hirdetni az ingatlanokat, a tihanyi fiatalok-
nak kiírt újabb pályázat azonban az előző-

höz képest lényegesen kedvezőbb feltéte-
leket kínálna. 

- A tavalyi pályázat egyértelműen bebi-
zonyította, hogy olyan szigorú feltételeket
fogalmaztunk meg, egyébként a közvéle-
ménykutatás ajánlásai alapján, amelyeken
mindenképp enyhíteni kell. A cél változat-
lan, a helyi fiataloknak szeretnénk segíteni.
Bár nem vagyunk kényszerpályán, de né-

hány lakást, fontos lenne el-
adni, vagy pályázati úton
vagy, ha ez nem megy, akkor
piaci alapon, mert ha meg-
tartjuk a lakásokat, akkor
azok építési költségének az

áfáját be kell fizetnie az önkormányzatnak
az állam felé. Ha a helyi fiatalok számára
kiírt pályázat nem lesz sikeres, akkor né-
hány lakást bérlakásként működtetünk
majd. Ehhez módosítanunk kell majd a la-
kásrendeletünket, de ennek szerintem
nem lesz akadálya – mondta Tósoki Imre.

Az Aranyház utcai lakások ismételt pá-
lyázati kiírása várhatóan még a tavasszal
elérhető lesz. 

mt
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TAVASZI NAGYTAKARÍTÁS
Szép kora tavaszi időben sok lelkes önkéntes gyűlt össze
március 23-án reggel a Belső-tó partján a gémeskútnál a
hagyományos tavaszi környezetszépítő akció alkalmából.
Ebben az évben az önkormányzat csatlakozott az Aktív
Magyarország „Tavaszi Nagytakarítás” elnevezésű országos
kezdeményezéshez is, így nagyméretű szemeteszsákok,
kesztyűk is rendelkezésre álltak az akcióban. 

Előre meghatározott területeket jártak be a résztvevők, többek
között az Aranyház környékétől, a Kiserdőtetőn át egészen az Őr-
torony kilátóig a félsziget több pontján szedték a hulladékot. 

Minden ilyen szemétgyűjtő akció alkalmával elmondhatjuk,
hogy sajnos akár minden héten lehetne tartani hasonlót. Hiszen
az idén is volt a szemét között minden: autógumi, fémhulladék,
kábelek, elektronikai termékek, rengeteg műanyag és papír.
Mint minden évben az önkormányzat dolgozói mellett civil szer-
vezetek - a Levendula Klub, a Tihany Sport és Szabadidő Egye-
sület és a Tihanyi Horgász Egyesület - helyi vállalkozók, és ma-
gánszemélyek is részt vettek a nagytakarításban. Jó volt látni,
hogy minden generáció képviseltette magát, kisgyermekek,

szépkorúak is. A gyerekeket az iskola udvarán szemléletformáló
ökojátszóház is várta. Az önkormányzat most is megvendégelte
a résztvevőket, az iskolai konyha dolgozói finom ebéddel vártak
mindenkit.

Júniusban csikkgyűjtő akció lesz a Mádl Ferenc téren és a tele-
pülés frekventáltabb részein. 

R.É.

„A legnagyobb terhet a település intézményeinek

fenntartása jelenti.”

FOTÓ:  SZABÓ RŐTSZAKÁLLÚ ZSOLT
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KENDERFÖLDEK - NINCS NYUGVÓPONT
Tovább gyűrűzik a Kenderföldek

területén tervezett beruházás körüli

vita. Március 21-én az önkormányzat, a

beruházó cég illetve a Révbe Érünk

Egyesület képviselői újabb egyeztetést

tartottak, amelyen a beruházó cég

kompromisszumként végül azt vállalta,

hogy az eddigi 7,5 méteres építési

magasságot egy méterrel csökkenti,

ugyanakkor az építendő 45 villaépület

számán már nem kívánnak változtatni.

A Révbe Érünk Egyesület taggyűlést hív

össze, hogy megvitassák, részükről

elfogadható-e a beruházó álláspontja.

Az önkormányzat képviselő-testülete

eredetileg március 28-án döntött volna a

településrendezési szerződésről, ám az

ügyet egyelőre levették a napirendről. 

Tósoki Imre polgármester szerint az el-
múlt időszakban számos, olykor sarkos vé-
lemény fogalmazódott meg a Kenderfölde-
ken tervezett beruházás kapcsán, amelyek
egy része nem felel meg a valóságnak,
ezért érdemes néhány alapvető jelentő-
ségű tényt leszögezni, remélve, hogy a to-
vábbi diskurzusban ezeket, a realitás tala-
ján állva, figyelembe veszik a véleményt
formálók.

Az ingatlan eladását több-
ször is kezdeményezte az
önkormányzat

- A tulajdonosnak joga van a tulajdoná-
ban álló területen, a helyi építési szabályzat
(HÉSZ) előírásainak megfelelő paraméte-
rekkel kidolgozott tervek szerint kérni az
építési engedélyt a hatóságtól, és ha azt
megkapja, az engedélyezett beruházást
megvalósítani. Vagyis irreális az az elkép-
zelés, amely a beépítés megakadályozásá-
val, teljes meghiúsulásával számol.

A szóban forgó terület több, mint 40 éve
beépíthető telekként van nyilvántartva. A
beépíthetőségére vonatkozó, jelenleg érvé-
nyes HÉSZ szigorúbb a Balaton-törvénynél
is. Szigorúbb mutató például a legfeljebb
10,5 méteres építménymagasság, a 20 szá-
zalékos beépíthetőség, az 55 százalékos
zöldterületi mutató. A Balaton-törvény eze-
ket a mutatókat 12,5 méteres magasság-
ban, 30 százalékos beépíthetőségben és 50
százalékos zöldterületi mutatóban szabja
meg. Az elmúlt csaknem két évtizedben
számos fórumot tartottunk a helyi építési
szabályzat bemutatására, megvitatására. A
Kenderföldekre vonatkozóan soha, semmi-
lyen kifogás vagy hasznosítására más ötlet
nem merült fel. A terület eladására az el-
múlt 25 évben legalább háromszor tett kí-
sérletet az önkormányzat, de erre nem volt

jelentkező, és egyéb javaslatot sem kap-
tunk. Az a hasznosítási javaslat, amely sze-
rint fiataloknak lehetne telket biztosítani itt
építkezési céllal, most, az eladás után öt
évvel hangzott el először, így nyilvánvalóan
nem megvalósítható. A terv különben sem
tűnik reálisnak, mivel az itteni építkezést a
talajviszonyok megnehezítik: cölöp alapo-
zást kell végezni ahhoz, hogy a ráépítés
terhét elbírja. Ez drasztikusan megemeli a
költségeket és egyben illuzórikussá teszi
az önkormányzati szerepvállalás bármely
formáját is – így Tósoki Imre.

Szükség van a módosításra 

A jelenlegi állás szerint amennyiben
az önkormányzat nem módosítja a je-
lenlegi HÉSZ-t a beruházó kérésének
megfelelően, akkor – az érvényes sza-
bályozás szerint, a 45 családi ház he-
lyett az előző terv, a 293 darab lakó-
egységes terv valósulhat itt meg.
Ennek a tervdokumentációja már elké-
szült, engedélyeztetésre benyújtható.
De akár megépülhetne az első körben
tervezett szálloda is 30 százalékos be-
építettséggel és 10,5 méteres épít-
mény magassággal.

Ha az önkormányzat módosítja a
HÉSZ-t a beruházó kérésének megfele-
lően, akkor a szóban forgó két telek tel-
jes területére mindössze 45 családi ház
épülhet, 18 százalékos beépítettség és
60 százalékos zöldterület-mutató sze-
rint, legfeljebb 6,5 méteres építmény
magassággal. A minimum 1000 méte-
res telkekre maximum bruttó 180 négy-
zetméteres házak építhetők.

Vannak megkötések 

- Az ingatlan tulajdonosa látva és meg-
értve a kialakult helyzetet, a megegyezés
érdekében kész volt többször is alapjaiban
módosítani koncepcióját, és elfogadni a
tervezettnél nagyságrenddel kisebb beépí-
tettséget. Felmerült kérdésként az is, hogy
az önkormányzatnak miért volt szüksége
egyáltalán a telkek értékesítésére. Röviden
azért, mert a pályázati önerőt nem tudtuk
volna másból előteremteni. A vételárból fe-
deztük például a Sportcsarnok a Civilek
Háza megépítését a József Attila utca, és
az Aranyház utca egy részének az újra asz-
faltozását a Völgy utcai és Major utcai járda
megépítését, ebből támogattuk a helyi civil
szervezetek munkáját. Ebből képeztünk
költségvetési tartalékot, ami nélkül a
COVID-járvány idején becsődölt volna az
önkormányzat.

Mindenkinek az az érdeke, hogy ebben
az ügyben is a lehető legjobb megoldás
szülessen. Ez azonban csakis a valóságos
helyzetből indulhat ki. A tévedések, téves
következtetések egy jelentős része ugyanis
abból származik, hogy sokan azt gondol-
ják: a Kenderföldek sorsa nulláról indul,
előzmények nélkül, ezért bármerre fordul-
hat – akármilyen döntést meg lehet hozni
ezzel kapcsolatban. De ez nem így van. A
Kenderföldek jövőjét történeti és jogi kere-
tek szabják meg. Aki ezeket nem veszi fi-
gyelembe, az nem az értelmes párbe-
szédre törekszik, csak a feszültséget táp-
lálja – fogalmazott Tósoki Imre.

km
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MINDIG IGYEKSZEM SEGÍTENI
Ez év januárja óta új jegyzője van Tihanynak. Dr. Nagy
Rusztem Zoltán Csongrád-Csanád vármegyéből érkezett,
mint mondja, nagy álma volt a félszigeten dolgozni. A helyi
önkormányzati hivatal mellett további négy társult
önkormányzat (Aszófő, Balatonakali, Balatonudvari és
Örvényes) kirendeltségének munkáját is irányítja. Nagy
Rusztemet egyebek mellett a költözésről, a hivatásról és a
szerteágazó érdeklődési köréről is kérdeztük.

- Visegrádon voltam a jegyzők országos konferenciáján, ott tud-
tam meg, hogy Tihany pályázatot írt ki a jegyzői állásra. Nem volt
kérdés számomra, hogy jelentkezem. Balatonföldváron régóta van
egy kis nyaralónk, sokat jártunk a családdal a Balatonra, és persze
sokat voltam, mint látogató Tihanyban is. Mindig terveim között sze-
repelt, hogy ezen a gyönyörű vidéken lehessek, esetleg itt dolgoz-
hassak, mert megragadott a település szépsége, miliője, és törté-
nész végzettségem révén a hely erős történelmi és szakrális múltja
is. Hirtelen nyílt meg a lehetőség, nem volt mód arra, hogy a család
mindennapjait átszervezzük. Az volt az elsődleges, hogy munkába
álljak, remélem a családi életünket minél előbb rendezni tudjuk.

- Ez azt jelenti, hogy egyelőre a családja nélkül érkezett Ti-
hanyba?

- Igen, a feleségem és a gyerekeim Szentesen, eddigi lakóhe-
lyemen maradtak. Lehetőség szerint minden hétvégén utazok hoz-
zájuk, az iskolai szünetekben és nyáron pedig ők jönnek majd ide.
Eddig nem éltem még egyedül, a családomtól távol, de átmeneti-
nek tekintjük ezt. Egyelőre probléma az is, hogy Tihanyban Szen-
teshez képest magasabbak az ingatlan árak, ezért Veszprém, vagy
kisebb balatoni települések jöhetnek majd szóba a környéken.
Egyik fiam másfél év múlva Pannonhalmára készül gimnazistának,
így majd ez is nagy befolyással bír az új otthon megteremtésére.

- A Csongrád megyei Kistelek aljegyzői székét hagyta ott Tihany
kedvéért. Ez több szempontból is nagy váltásnak tűnik. Egyetért?

- Szakmailag tulajdonképpen nincs különbség, mindegy a tele-
pülés mérete, elhelyezkedése, a jegyzőnek mindenkor a jogszabá-
lyok szerint kell eljárnia. Persze Tihany presztizse, ismertsége,
adottságai merőben eltérnek Kistelektől, de a jogszabályi, közigaz-
gatási környezet ugyanaz. A két vidék között azonban érzékelem a
különbséget, elsősorban az egzisztenciában. Míg a dél-alföldi te-
lepüléseken sokaknak a napi megélhetési küzdelem jelent gondot,
addig itt ezt nem látom olyan kardinális problémának, itt több le-
hetőség van a megfelelő életkörülmények biztosítására.

- 28 éve dolgozik a közigazgatásban. Mit lehet ezen ennyire
szeretni?

- Édesapám ügyvédi irodájában Kunhegyesen gyakornokoskod-
tam, akkor találkoztam először ezzel a közeggel. Ő ügyvédként kap-
csolatban volt önkormányzatokkal, ilyen-olyan hivatalokkal, ahol így
én is többször megfordultam. Adta magát, hogy ezen a vonalon he-
lyezkedek el. Először az államigazgatási főiskolát végeztem el, csak
utána következett a jog. Tanulva szerettem meg ezt a közeget. Hogy
a jegyzőségben mi a szerethető, azon alapvetően nem gondolkod-
tam. Ezt én természetes közegnek élem meg. Ha konkrét választ
kell adnom erre, akkor úgy fogalmaznék, hogy örömmel tölt el, ha
a munkám tárgyiasul, melyhez jogi formában tudok segítséget nyúj-
tani. Ha tudom, hogy az adott településen megvalósult fejlesztésben,
beruházásban az én jogi háttérmunkám is benne van. Ezt a szem-
léletet nem tanították az egyetemen és nem is mondható általános-
nak a szakmában, de nekem mégis talán ez a legfontosabb. Szere-
tek közreműködni abban, hogy a legjobb megoldást találjuk meg a
lakosoknak, az ügyfeleknek. Eddigi pályafutásom során számtalan
alkalommal megkerestek, megkeresnek ügyes-bajos gondokkal,
sokszor olyanokban is tanácsot kérnek, amelyek nem feltétlen a
jegyzői feladatkörhöz tartoztak. Mindig igyekeztem segíteni. 

- Honnan a karakteres, perzsa keresztnév?
- Édesapám úgy gondolta, hogy a vezetéknevünk mellé egy

megjegyezhető, markáns, különleges keresztnév dukál. Így lettem
Rusztem. A gyakorlatot részben magam is követtem egyébként,
hiszen az egyik fiamat, ugyanilyen megfontolásból Asztriknak ke-
reszteltük. Szeretem a keresztnevem, az biztos, hogy elbújni nem
lehet vele, mindenhol be tudnak azonosítani róla, nehezen megje-
gyezhető, viszont nem lehet könnyen elfelejteni.

- Önéletrajzából az derül ki, hogy érdeklődése szerteágazó. Már
említette, hogy az államigazgatás és a jog mellett történelem sza-
kon is végzett, de emellett érdekli a képzőművészet is. Mádon kis
szőlőbirtoka van, vitorlás tanfolyamra készül és többször részt
vett a Balaton átúszáson is. Mindez, hogy fér bele az idejébe?

- Igen, ez mind érdekel, de időhiány miatt nem tudok ennyi min-
dennel foglalkozni. Édesapámtól örököltem némi rajztehetséget,
szerettem is rajzolni, olyannyira, hogy jelentkeztem a Képzőmű-
vészeti Főiskolára. Az utolsó rostán estem ki, de felajánlották, hogy
menjek el az akkori Pannónia Filmstúdióba, mert ott van egy külön
rajzstúdió is, ahol szívesen foglalkoztatnának. Végül a közigazga-
tást választva ebből a művészi pályából nem lett semmi, igaz ma
is van festőállványom és egyéb felszerelésem otthon, várom a pil-
lanatot, és azt, hogy kellő időt tudjak fordítani a festésre. Egyéb-
ként gyűjtöm a festményeket, ha tehetem kiállításokra is járok. Va-
lóban van egy kis szőlőbirtokom, de erre ma már – nagyrészt a tá-
volság miatt – egyáltalán nincs időm, az általam termesztett sző-
lőből, együttműködve helyi borászokkal készítenek bort, olykor pá-
linkát főzetek belőle. Érdekel a borászkodás, remélem nyugdíjas
koromban, akár itt a Balaton-felvidéken lesz alkalmam ezt is job-
ban megismerni. Hobbi és sport szinten az úszás viszont a mai
napig fontos számomra, fiatalabb koromban amatőr úszó voltam.
Szeretek úszni, a Balatonban pedig különösen. Többször vettem
részt a Balaton átúszáson, korábban a nyaralásainkat ehhez iga-
zítottuk. Legutóbb a 17 éves nagylányommal, aki mellesleg vízi-
labdázik, indultam el, nem meglepő módon sokkal jobban bírta,
mint én. A vitorlázás pedig már régóta izgat, nagyon szeretném
megtanulni, amikor eljöttem Tihanyba, elhatároztam, hogy most
tavasszal jelentkezem egy tanfolyamra. Be kellett azonban látnom,
hogy a munkahelyi feladataim a júniusi választásokkal együtt annyi
munkával járnak, hogy erre most nem lesz időm. Tulajdonképpen
a választáson mindenért a jegyző felel. Most ezzel kell foglalkoz-
nom, utána jöhet a vitorlázás. 

- Lassan három hónapja dolgozik Tihanyban. Megismerte már
a helyi viszonyokat?

- Kevés idő telt még el ahhoz, hogy mindennel tisztában legyek,
mindent megismerjek. Igyekszem tájékozódni, ahova meghívnak,
lehetőségem szerint elmenni, részt venni rendezvényeken, meg-
ismerni a lakosokat, partnereket, a közélet szereplőit, a folyamat-
ban lévő hivatalos ügyeket. Haladok az úton. 

mt

Dr. Nagy Rusztem Zoltán 1971-ben született, az Államigazgatási
Főiskolán szerezte első diplomáját, később történészi államvizs-
gát tett, majd a szegedi egyetem jogtudományi karán jogász ké-
pesítést szerzett. A közigazgatás különböző területein, az önkor-
mányzati, a megyei igazgatásban is dolgozott. Korábban Jász-
Nagykun-Szolnok Megyei Közigazgatási Hivatal főosztályvezető-
helyetteseként, Csongrád jegyzőjeként, a makói önkormányzat
jogi irodavezetőjeként –a jegyző helyetteseként- tevékenykedett.
Az elmúlt nyolc évben Kisteleken volt a jegyzői feladatokat is el-
látó aljegyző.



6

SZEMBENÉZNI A REALITÁSOKKAL
Mint előző lapszámunkban írtuk,

Tósoki Imre már nem indul

polgármester-jelöltként az idei

önkormányzati választáson, de Juhász

Gábor képviselő, mentőtiszt vállalja a

kihívást. Ez ideig ő az egyetlen, aki a

településen kinyilvánította ezt a

szándékát, persze júniusig még

lehetnek vetélytársai. Bár sokan

ismerik személyesen, eddigi

munkájáról, céljairól keveset lehet

tudni. Most ezt a hiányt orvosoljuk.

- Korábban azt mondta, hogy az
előző öt évben a testületi munka „jó
iskola” volt ahhoz, hogy nagyobb fe-
lelősséget vállaljon Tihanyért. Mi-
lyen fontos tapasztalatokat gyűjtött,
amelyekre később is támaszkod-
hat?

- A választ egy kicsit távolabbról
kezdeném. A jelenlegi helyzetet és ál-
láspontomat egy korábbi döntésem
alapozta meg, ami az volt, hogy indu-
lok a helyi önkormányzati választáson
a képviselői tisztségért. Öt évvel ez-
előtt tele voltam lelkesedéssel, tervek-
kel, úgy gondoltam, hogy mindent is
meg lehet változtatni, minden kér-
désre lehet egy jobb választ, jobb meg-
oldást találni. Lelkesedésem és el-
szántságom azóta nem csökkent, de
az elmúlt öt évben olyan korlátokkal és
szempontokkal, körülményekkel
szembesültem, amelyekre – laikus-
ként, lelkes képviselőként - nem gon-
doltam. Azt tapasztaltam, hogy az ön-
kormányzati munka szigorú keretek
közé van szorítva; a  törvények és más
jogszabályok meghatározzák a moz-
gásteret, a testületi munkát,
a település életét, gazdálko-
dását. Ez volt az az iskola, ta-
pasztalat, ami felnyitotta a
szemem. Lehetnek szép elképzelése-
ink és ezekre szükség is van, de leg-
fontosabb a valósággal, a realitásokkal
való szembenézés, mert csak erre
lehet alapozni a település működését,
gazdasági stabilitását. Ez volt az a
pont, ami megváltoztatta a testületi
munkához való hozzáállásomat; ebben
tudni kell fejlődnie az embernek. Ezt
tartom az elmúlt öt év legfontosabb
hozadékának. Félreértés ne legyen:
nem az elvekről, cselekedeteim irány-
vonaláról van szó, nem azok változtak
meg, hanem a gyakorlat alkalmazko-
dott a valósághoz.

- A képviselő-testület sokféle té-
mával foglalkozik a HÉSZ-től kezdve
a költségvetésen, a helyi kitűnteté-
seken át a település jelképeinek
használatáig. E szerteágazó és meg-
annyi módon szabályozott terület
közül melyek a kedvencek? A képvi-
selő-testületi tevékenység mely ré-
szét érzi leginkább testre szabott-
nak?

- Ez egy nehéz kérdés. Nem is terü-
letet mondanék, inkább tevékenység-

formát. Ezek közül talán az új elképze-
lések, előterjesztések átgondolása, a
háttéranyagok gyűjtése és kiértéke-
lése, a kockázatok-előnyök elemzése
a nagyobb feladat, de egyben kihívás,
egy izgalmas történet is. A képviselők-
nek úgy kell döntést hozniuk, hogy -
bár az előterjesztések tartalmaznak
magyarázatot -, maga a döntés csak
pár soros, sokszor csak egy mondat,
amelyre igen vagy nem a válasz, de ezt
elemzésnek, kutatásnak kell megelőz-
nie. A döntésben sok tényezőt kell fi-
gyelembe venni, így például annak a
megélhetésre, a bevételekre, a kör-

nyezetre vagy éppen a jövőre gyakorolt
hatásait.

- Milyen célokat tűz maga elé, ame-
lyek megvalósítása elsőbbséget
élvez?

- Céjainkat reálisan kell meghatá-
rozni, hogy megalapozottak és megva-
lósíthatók legyenek. Az elmúlt öt
évben, sőt évtizedekben a település
fejlődése folyamatos volt az aktuális
anyagi és támogatási lehetőségektől
függően. Célként fogalmaztam meg

magamnak, hogy Tihany -
lehetőségekhez mért - fej-
lődése folytatódjék. Az ed-
digi eredményeket min-

denképpen meg kell őrizni, és meg-
próbálni tovább vinni. A megőrzés cél,
nem szabad elengedni őket. Ez a jelen
gazdasági helyzetben nagyon nehéz-
nek látszik. Elsőbbséget élvez a költ-
ségvetés stabilitása, ami nem könnyű,
mert mindössze ezerháromszázötven-
hét fő lakik itt, de idáig mégis volt le-
hetőség olyan szolgáltatásokat fenn-
tartani, amilyeneket csak a nagyobb
lélekszámú települések tudtak: saját
óvodánk, bölcsődénk van, működik a
falugondnokság, van közétkeztetés,
van saját cégünk, könyvtárunk, műve-
lődési házunk, klubjaink és nagysza-

„Célom, hogy szorosabb és rendszeresebb
kapcsolatunk legyen a civilekkel.”

Juhász Gábor az idősek napján mondott beszédet
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SZOLGÁLATI LAKÁSOK ÉPÜLHETNEK

bású rendezvényeink. Ezek fenntar-
tása nem kevés pénzbe kerül, ezért
pályáztunk fejlesztésre és fenntartásra
is. Az adóbevételek, amelyek nagyrészt
a turizmusból származnak, létfontos-
ságúak. Vannak megoldandó, régóta
zavaró problémák, például a közleke-
dési rend és a parkolás feszültséget
okoz. Gondoskodni kell a sok beruhá-
zásnak köszönhetően megújult ingat-
lanok fenntartásáról és működtetésé-
ről. Cél, hogy az ilyen ingatlanok hasz-
nosítására hosszabb távú koncepciót
alakítsunk ki. Tudjuk: minden üresen
álló ingatlan értéke csökken, ez vesz-
teséget termel. Ha nem lesznek új pá-
lyázati lehetőségek, akkor is szükség
lenne a Belső-tó környékének megújí-
tására, új falugondnokság megépíté-
sére, hogy a helyén egy összefüggő
kulturális és rendezvénytér jöhessen
létre. Azt is fontosnak tartom, hogy az
innováció irányába mozduljunk el, hi-
szen településünk világhálón való
megjelenése kulcskérdés, akárcsak az
IT-megoldások alkalmazása, megjele-
nése a településmarketingben. Ha
nem lesz lehetőségünk nagy összegű
pályázatokon indulni, ezeket a fejlesz-
téseket kisebb költségvetésből is meg
tudjuk valósítani, hogy az ezekből
származó bevételt a település javára
fordíthassuk.

Célom az is, hogy szorosabb és
rendszeresebb kapcsolatunk legyen a

civilekkel. Ennek sok előnye van, az
egyeztetések megelőzhetik a vitás kér-
dések növekedését. A helyi lakosok,
civil szervezetek elképzelései hatással
vannak jövőnk alakulására. A civileket
bevonó kommunikáció során sok jó öt-
leteket kaphatunk, amelyek mindenki
számára előnyösek.

- Amennyiben megválasztanák pol-
gármesternek, lesz-e elég ideje és
energiája a feladat ellátásához? Úgy
tudjuk, hogy jelenlegi munkakörét is
megtartaná. Hogyan lehet össze-
egyeztetni a két feladatot?

- A döntéshozatal kulcskérdése
talán éppen ez volt. Ha elvállalok egy
feladatot, arra szeretnék koncent-
rálni, és eredményesen elvégezni. Ez
egyben azt is jelenti, hogy a meglé-
vőkből le kell adni valamit – ezt tudo-
másul kellett vennem. Jelenlegi mun-
kahelyemen elértem azt, amit szeret-
tem volna, pozícióm és megbecsülé-
sem is megfelelő, de már előre jelez-
tem: amennyiben megválasztanak,
egy átmeneti időszakban leadom fel-
adataimat. A huszonhét évi egészség-
ügyi munkából csak azt tartom meg
alacsony óraszámban, ami a hivatá-
som: a mentőmunka ügyeletben hét-
végén. Ezt megtartom, részben szere-
lemből, részben azért, hogy a szaktu-
dásom megmaradjon. Így teljes egé-
szében vállalhatom a polgármester-
séget.

- Mi az, amin esetleg szeretne vál-
toztatni? Mi lesz a folyamatban lévő
ügyekkel?

- Szeretném konstruktívabbá tenni a
testületi munkát azzal, hogy az ülése-
ken kívül is több egyeztetés legyen a
döntéshozatal előtt. A jobb érdemi elő-
készítés, a gyakoribb egyeztetés lehe-
tőség a hatékonyabb döntéshozatalra.
Jobb lenne, ha nem a testületi ülése-
ken próbálnánk meg tisztázni a dolgo-
kat, ütköztetni szempontokat, szándé-
kokat. A sarokpontokat, a főbb kérdé-
sek megvitatását az előkészítő munka
során kellene elvégezni. Tisztában va-
gyok azzal, hogy egyetértés így sem
lesz mindenben, de az alaposabb elő-
készítés, a munkamódszer javítása
mindenképpen a jobb döntéshozatal és
a racionális időfelhasználás felé moz-
dítja el a folyamatot.  

- Mit szólt a család a döntéséhez?
- Szerencsés helyzetben vagyok,

mert mind a képviselői szerepvállalás
során megkaptam, mind most megka-
pom a támogatást otthon. A válasz a
kérdésemre az volt, hogy „dönts úgy,
ahogy te azt a legjobbnak tartod, ebben
támogatni foglak”. De nálunk szabály,
hogy - mint eddig is - nem hozzuk haza
a munkát, a családi idő a családé. De
azért, magánjellegű kérésként elhang-
zott: „Próbálj meg egy kicsit több időt
itthon tölteni!”

KM

A miniszterelnökség 5 milliárd forintot biztosít ebben az

évben a kiemelt balatoni üdülőrégió számára

önkormányzati szolgálati lakások kialakítására. A keret

felosztására a Balaton Fejlesztési Tanács két pályázat

kiírását tervezi. Tihany is pályázik a tervek szerint két

épülettel.

Az új szolgálati lakások létesítése, illetve a régiek bővítése
fontos a Balaton-régió számára, hiszen évről évre növekvő
probléma a közszolgáltatásban dolgozók létszámhiánya.
Több településen hiányzik a megfelelő számú bölcsődei, óvo-
dai, általános iskolai, középiskolai pedagógus, egészségügyi,
szociális területen foglalkoztatott munkatárs, igazgatási,
rendvédelmi és közművelődési szakember – fogalmazott
Bóka István, a Balaton Fejlesztési Tanács elnöke, aki meg-
jegyezte, hogy ezeken a területeken a jövedelmi viszonyok
nem teszik lehetővé a drasztikusan megemelkedett balatoni
ingatlanárak megfizetését.

A Balaton Kiemelt Térség hosszú távú, kormány által is el-
fogadott fejlesztési programjának ezért is egyik prioritása a

népességmegtartó képesség fejlesztése, a képzett és aktív
korú népesség elvándorlásának megállítása, illetve állandó
lakosként a térségbe vonzása. Ehhez elengedhetetlen a ba-
latoni lakhatási feltételek biztosítása, javítása szolgálati la-
kásokkal.

A Balaton Fejlesztési Tanács Miniszterelnökség által jó-
váhagyott szakmai programja szerint a kapott keretből első
körben 3 milliárd forint erejéig az üdülőrégió járási szék-
helyei pályázhatnak februártól, mivel ezeken a települése-
ken található a legtöbb közintézmény és közszolgáltatás. A
második körben 1,5 milliárd forintra a régió többi telepü-
lésének önkormányzata pályázhat majd, várhatóan május-
júniustól.

A támogatási keretből tartalékot is képeznek túligénylés
esetére, a program menedzselésére, továbbá balatoni lak-
hatási programot előkészítő tanulmányok, elemzések készí-
tésére. A kiírásra váró pályázatok pontos feltételrendszeré-
nek kidolgozása, egyeztetése még zajlik.

t-v



Az 1848. március 15-i eseményekről emlékeztek meg a nemzeti
ünnep előestéjén a Magtár emeleti termében. Ünnepi beszédében
Tósoki Imre polgármester hangsúlyozta: a 176 évvel ezelőtti
márciusi események megrázták az országot és megváltoztatták
generációk életét.
A megemlékezés részeként a Levendula Klub és a
Hegyenjárók Táncegyüttes adott műsort.

– Mint minden igazi legenda, az 1848-as forradalom, és főleg a
szabadságharc története újabb és újabb legendák kiindulópont-
jává, bölcsőjévé vált – fogalmazott Tósoki Imre, aki ilyen legenda-
ként említette, hogy a márciusi ifjak 15-én reggel a Pilvaxban gyü-
lekeztek, de valójában csak Petőfi ment el a kávéházba, ahol Vas-
vári Pállal futott össze. Ezért ők ketten Petőfi lakására mentek,
ahol kényelmesen megreggeliztek, majd visszatértek a Pilvaxba,
ahová addigra megérkeztek a társaik is.

– A Pilvax előtt kiragasztották a 12 pontot, de mivel a falragasz
senki figyelmét nem vonta magára, felolvastatták társukkal, Sükei
Károly jogászhallgatóval. Később, a Landerer nyomda előtt, ahol
már sok ezren összegyűltek, Jókai nem a forradalom miatt aggó-
dott, hanem attól tartott, hogy az esős időben kinyitott, összeérő
esernyők kiszúrják valaki szemét. Ezért megkérte a tömegben ál-
lókat, hogy csukják össze esernyőiket. Később azt írta, hogy a tí-

zezer esernyő becsukódásának robaja volt a szabadság ágyúdör-
gése – folytatta az emlékezést a polgármester.

– Abban a pillanatban még senki sem tudhatta, hogy ez már for-
radalom, amely gyorsan szabadságharccá alakul. Ezért Jókai, gya-
nútlanul és jóhiszeműen, azt kérte az összegyűltektől, akik addigra
talán már tízezren is lehettek, hogy szépen menjenek haza ebé-
delni, de három órára menjenek a Nemzeti Múzeumhoz. A Nem-
zeti Múzeum előtt Petőfi sosem szavalta el a Nemzeti dalt. Vissza-
emlékezésében maga a költő írta le, hogy a Pilvaxban, az orvosi
egyetem udvarán szavalt, de mire eljött a délután, berekedt, ezért
a múzeumnál csak beszédet mondott.

– De a lényeg nem egyszerűen a történeti hűségben van, nem-
csak az adja tartalmát – emelte ki Tósoki Imre. – Sokszor közelről
nézve az igazi nagy fordulatok is véletlennek tűnnek, és az is elő-
fordul, hogy a történet szereplői nem mindenben felelnek meg a
hősökről, az igazság megalkuvás nélküli bajnokairól vagy a felkent
prófétákról szóló elképzeléseinknek. Olykor gyarló, hétköznapi
emberek. De van egy fontos tulajdonságuk: megérzik, megértik,
hogy a küzdelem tétje több és nagyobb, mint az ő életük. Megérzik
és megértik, hogy egy nagyobb erőt, egy magasabb ideát szolgál-
nak – mondta a polgármester, aki Földváry Károlyról, a kis kreol-
bőrű hősről, „a legvitézebb honvédezredesről” szóló korabeli anek-
dotával zárta a beszédét.

Földváry csodás hidegvért és hősiességet tanúsított, különösen
a váci csatában. Lovát kilőtték alóla, a zászlót hetvenhárom golyó
érte, de neki semmi baja sem történt. Damjanich János rendkívül
szerette a kis zömök hőst, s mivel minden csatában két-három
lovat lőttek ki alóla, a váci csata után azt mondta neki, hogy ha nem
vigyáz jobban, ezentúl csak talyigás lovat kap. Sebaj – válaszolta
Földváry –, csak előre vigyen.

– És valóban, igaza volt: az számít, hogy előre menjünk. Hogy a
történelem előre vigyen minket. Hogy ne ismételjük meg a múlt
hibáit, rossz döntéseit. Hogy tanuljunk mindabból, ami történt, és
hogy képesek legyünk a részletek mögött a lényeget meglátni – fe-
jezte be ünnepi beszédét Tósoki Imre. 

A megemlékezés után a Pisky sétányon álló kopjafánál, mely
mellett a Sándor huszárok álltak díszőrséget, a résztvevők elhe-
lyezték a megemlékezés koszorúit.

Rózsa Éva
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HUSZÁROS DÉLELŐTT
AZ ÓVODÁBAN
A Visszhang Óvoda és Bölcsőde épületének délelőtti

viszonylagos csendjét március 4-én, vidám trombitaszó törte

meg. Mégpedig azért, hogy a tornaterembe hívogassa a

gyerekeket a fonyódi I. Gyermekhuszár és Tüzér Bandérium

előadására. A két markotányoslány és a két huszár az általuk

hozott tárgyakkal, felszereléssel berendezett helyiségben várta

a tágra nyílt szemekkel érkező gyerekeket. 

Domina Barnabás huszárkapitány az első pillanattól kezdve
magára vonta a figyelmet a teremben. Halhattunk tőle a huszárság
történetéről, életvitelükről, szokásaikról. Bemutatta a huszár ru-
házat darabjait, megtudhattuk mindegyik nevét, miért volt hasz-
nos, fontos, hogyan szolgálta a tulajdonosát. Egyaránt szót ejtett
a markotányos lányok szerepéről a huszárság idejében, ruházatuk
darabjairól. Ugyanígy folytatta az eszközökkel, fegyverekkel, me-
lyiket, mikor, hol és hogyan használták akkoriban a csatában vagy
a mindennapokban. Mondanivalója alátámasztására kis bemuta-
tókkal tarkította az előadást, amely minden korosztálynál tetszést
aratott. Előadásmódjával, stílusával lenyűgözte a legkisebb kor-
osztályt, akik itták minden szavát. A tornateremben kiállított esz-
közöket, ruhákat, fegyvereket természetesen minden kisgyerek
bátran megnézhette, kipróbálhatta. A kellemes délelőtt lezárása-
ként két fegyverrel díszlövés dördült az udvaron az óvoda tisztele-
tére. 

Tartalmas és élményekkel teli délelőttnek lehettünk részesei,
aminek segítségével talán közelebb érezzük magunkat a huszáré-
lethez. Bízva a további kapcsolatépítésben köszöntünk el egymás-
tól az alkalomhoz illően: „Erőt, Tisztességet!”

Molnár Andrea
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2024/2025. nevelési évre
2024. április 24-25. (szerda, csütörtök) 8:00 -16:30 óráig
2024. április 26. (péntek)                            8:00 -12:00 óráig

Helye: Visszhang Óvoda és Bölcsőde, 8237 Tihany, Aranyház u. 9. vezetői iroda
A bölcsődei ellátásról, a gyermekek felvételének rendjéről, a gyermekek védelméről
és a gyámügyi igazgatásról szóló 1997. évi XXXI. törvény paragrafusai (41.§-43.§) ren-
delkeznek. A bölcsőde 20 hetes kortól 3 éves korig nyújt napközbeni ellátást a gyer-
mekek számára.

Bölcsődei felvételi kérelem benyújtásának folyamata
• „Bölcsődei felvételi kérelem” nyomtatvány kérhető a visszhangovoda@tihany.hu e-mail

címen vagy letölthető honlapunkról, melynek elérhetősége: www.visszhangovoda.hu
• Felvételi kérelem leadása folyamatos.
• Felvételi kérelem leadásának módja: elektronikusan a visszhangovoda@tihany.hu 

e -mail címre, vagy személyesen az intézményvezetőnél.
A felvételi kérelem benyújtásakor szükséges iratok
• A gyermek születési anyakönyvi kivonata
• A gyermek lakcímkártyája
• A gyermek TAJ kártyája
• A szülő/gondviselő személyazonosító és lakcímet igazoló hatósági igazolványa 
• Munkáltatói igazolás mindkét szülőtől
• Egyedülálló szülő esetén: egyedülállóság igazolása
• Emelt családi pótlék határozat 
• 3 vagy több gyermekes család esetén: Családi pótlék határozat vagy
• Sajátos nevelési igényű gyermek esetén (vagy ha a felvételre kért gyermek család-

jában sajátos nevelési igényű gyermeket nevelnek) - szakértői vélemény
• Jelzőrendszeri javaslat
• Rendszeres gyermekvédelmi támogatás határozat
• Nem magyar állampolgárságú gyermek beiratkozásakor a gyermek magyarországi

tartózkodását igazoló okmányok.
A felvételi kérelmek elbírálásáról az intézmény vezetője dönt.
A döntés ellen a szülő - a közléstől, ennek hiányában a tudomásra jutástól számított
15 napon belül - jogszabálysértésre vagy érdekvédelemre hivatkozással jogorvoslati
kérelmet nyújthat be. A kérelemmel kapcsolatban a fenntartó jár el és hoz másodfokú
döntést.
Az új gyermekek fogadása a nevelési-gondozási év első napjától folyamatosan törté-
nik. A 2024/2025. nevelési-gondozási év első napja: 2024. szeptember 2. (hétfő).

Leidlné Szabó Judit sk. főigazgató

2024/2025. nevelési évre

2024. április 24 - 25. (szerda, csütörtök) 8:00 - 16:30 óráig 
2024. április 26. (péntek)                              8:00 - 12:00 óráig

Helye: Visszhang Óvoda és Bölcsőde, 8237 Tihany, Aranyház u. 9. vezetői iroda

A 2011.évi CXC törvény a nemzeti köznevelésről 8.§ (2) bekezdése értelmében,
a 2024.augusztus 31-ig a harmadik életévét betöltő gyermeknek a nevelési év
kezdő napjától (2024.szeptember 1.) legalább napi négy órában óvodai foglal-
kozáson való részvétele kötelező.
Kérjük a szülőktől/gondviselőktől azoknak a gyermekeknek a beiratkozási szán-
déknyilatkozatát is, akik 2024.augusztus 31-ig a második életévüket betöltik és
a 2024/2025-ös nevelési évben április 30-ig szeretnék kérni az óvodai ellátásu-
kat, hiszen az óvoda felveheti (szabad férőhely esetén) azt a gyermeket is, aki
a harmadik életévét a felvételétől számított fél éven belül betölti.

A beiratkozáshoz szükséges iratok:
- A gyermek születési anyakönyvi kivonata.
- A gyermek lakcímkártyája.
- A gyermek TAJ kártyája.
- A szülő/gondviselő személyazonosító és lakcímet igazoló hatósági igazolványa.
- Nem magyar állampolgárságú gyermek beiratkozásakor a gyermek magyar-

országi tartózkodását igazoló okmányt.
- Sajátos nevelési igényű gyermek esetén szakértői vélemény Óvodai felvétel

iránti kérelem letölthető a www.visszhangovoda.hu oldalról.

A felvételről, átvételről az óvoda vezetője dönt, legkésőbb 2024. május 26-ig.
A döntés ellen a szülő - a közléstől, ennek hiányában a tudomásra jutástól szá-
mított 15 napon belül - jogszabálysértésre vagy érdekvédelemre hivatkozással
jogorvoslati kérelmet nyújthat be. A kérelemmel kapcsolatban az óvoda fenn-
tartója jár el és hoz másodfokú döntést.

Leidlné Szabó Judit sk.
főigazgató



REJTVÉNY
Borsos Miklós a szobor készítés mellett lírain szép esszéket is írt, amelyek közül  jónéhány szól a számára menedéket adó Balatonról.
Egyik ilyen írása az ars poeticaként is felfogható Víz és ég című esszéje. Ebben így fogalmaz: „Fiatal koromban bejártam az olasz és francia
tengerpartokat – gyalog. Később Tihanyban valami hasonlót találtam. Kis halászfalu a hegyen, csend és nagy víz. Ebből már ott is, itt is
csak a nagy víz maradt meg. A tenger vagy a Balaton varázsa számomra a végtelen tér érzékelése. Mindent teljes egészében láttat: embert,
állatot zavartalan tiszta jelenségként érzékelhetünk a nagy vízparton. Ezáltal szinte szimbólummá nőnek az egyébként köznapi dolgok.”
Borsos szerint mindent másképp látunk a Balaton partján. A víztükör mindent másképp láttat és gondolkodásra késztet, ezért szeret az
ember öntudatlanul is a nagy víz partján ülni. A megfejtendő mondat is az írásából származik:
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Az MKKSZ a honlapján emlékeztet, hogy
2024-ben már a negyedik évada következik
a programsorozatnak, amelyet három évvel
ezelőtt azzal a céllal hívtak életre, hogy a
szabadidős sportolóknak minél több lehe-
tőséget biztosítsanak a szabadban való ed-
zésre, az egészséges versenyzésre és jó
hangulatú vízparti baráti, vagy családi na-
pokra. A korábbi évek tapasztalataiból és
visszajelzéseiből kiindulva idén négy hely-
színen – Győrben, Dunakeszin, Szarvason
és Balatonfüreden – lesz lehetőség kajak,
kenu, SUP és számos egyéb kategóriában
vízre szállni.

A Balatonfüred-Tihany távot szeptember
21-én rendezik meg, bárki nevezhet az ese-
ményre, online az evezzitthon.hu oldalon.
Az evezés nem csak egy verseny, hanem
egy igazi kihívás és élmény is egyben. A tá-
vokat teljesítők online emléklapot és befutó
érmet kapnak, míg a kategóriák első három
helyezettjei egyedi Hazai Vizeken éremmel
térhetnek haza.

mti

IDÉN IS LESZ BALATONFÜRED-TIHANY BEEVEZÉS

A Magyar Kajak-Kenu Szövetség (MKKSZ) idén, április 20. és szeptember 21. között

négy eseményt szervez a Hazai Vizeken programsorozat keretein belül. Ezekkel

Magyarország különböző vízfelületeire hívják az aktív kikapcsolódást kedvelőket.
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